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Endeligt godkendt offentligt referat fra møde i 
Studienævnet for Informations- og 

Kommunikationsstudier 

Til stede: 
Marianne Ankjær (MA) 

Anne Bjerre (AB) 

Carl-Henrik Nielsen (CHN) 

Cecilie Dyrby Breum (CDB) (studerende) 

Hanne Skipper Degnebolig (HSD) (studerende) 

Søren Borgstrøm (SB) (studerende/observatør) 

Mette Witus Nielsen (MWN) (studerende, observatør) 

Lasse Fugl Hansen (LFH) (studerende, observatør) 

Louis Simon Lienhøft (LSL) (studerende, observatør) 

Annette Bruun Larsen (ABL) (studiesekretær, observatør) 

Ann Ditlev Jensen (ADJ) (sekretær/referent) 

 

 

Fraværende med afbud: 

Margrethe Hansen Møller (MHM) 

Anne Gerdes (AG) 

Louise Nyland Sørensen (LNS) (studerende, observatør) 

Kirsten Eskildsen (KBE) (studiesekretær, observatør) 

 

Ad 0. Introduktion af Studienævnsportalen 

Studienævnsportalen skal tages i brug på Det Humanistiske Fakultet med virkning fra den 1. sep-

tember 2014. 

Fakultetet vil på mødet introducere studienævnsportalen. 

Punktet udgår, idet Fakultetets repræsentant har sendt afbud. 

 

Ad 1. Godkendelse af dagsorden 
Uddelte bilag: 

SNIKS 14-07-03-14, A og B: Information fra hhv. Rektor og dekanen om ”dimensionering”. 

SNIKS 14-07-09-01: Dispensationsansøgning, BAIVK, supplering 

SNIKS 14-07-09-02: Dispensationsansøgning, cand.it 

SNIKS 14-07-09-03: Dispensationsansøgning, BAIVK. 

Dagsordenen godkendt. 

MA bød velkommen til de nye observatører for de studerende: LFH og LSL og orienterede kort om 

opgaverne i et Studienævn – i den forbindelse med regelrene og tavshedspligt indskærpet. 

 

Ad 2. Godkendelse af referat 

Referat fra møde nr. 06 den 20. august 2014 er godkendt ved høring. 

Ingen opfølgning. 

 Studienævnet for: Design og Turisme 

 Dato: 01-10-2014 

 

Tidsrum: 14.00-15.20 

Lokale: 31.45 
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Ad 3. Meddelelser: 

a) Studieordninger. 

Til efterretning. 

b) Høringssvar. 

Til efterretning. 

c) Meddelelser vedrørende SNIKSs bevilling. 

Til efterretning. 

d) Meddelelser vedrørende ansøgninger. 

Til efterretning. 

e) Øvrige meddelelser. 

Til efterretning med bemærkning til: 

SNIKS 14-07-03-12: Information fra Valgsekretariatet vedrørende: Udskrivning af Valg 

2014 – primært de studerendes valg til bestyrelsen og samtlige kollegiale organer, herunder 

studienævn. 

Frist for kandidatlister: Den 5. november 2014, kl. 12.00! Valget afholdes den 25.- 26. no-

vember 2014. 

MA opfordrede de studerende til at opstille/genopstille ved det kommende valg, jf. tidligere 

udsendt mail/information herom. 

SNIKS 14-07-03-14 A og B: Information fra hhv. Rektor og dekanen om ”dimensionering” 

Jf. bemærkninger under Mundtlige meddelelser, a) og pkt. 7. 

f) Meddelelser vedrørende opfølgning på kvalitetspolitik, jf. i øvrigt pkt. 7. 

Til efterretning. 

 

Mundtlige meddelelser: 

a) Studienævnsformanden. 

MA meddelte, at: 

- det endnu er for tidligt at udtale sig om konsekvenserne af regeringens udmelding vedrø-

rende dimensionering af uddannelserne – der afholdes møde herom på Fakultetet på den 

3. oktober 2014, MA deltager. 

- der er Brobygning i uge 43. Spørgsmålet om fortsat medvirken i denne aktivitet eller om 

der skal laves alternative tiltag tages op til drøftelse på næste møde i SNIKS. 

- arbejdet med studieordningsreformen er i gang. Det forventes, at forløbsmodellerne for 

de nye studieordninger kan præsenteres på næste møde. 

- åbningen af det nye campusbyggeri i Kolding var vellykket. 

- dekanen har godkendt, at BAIVK med engelsk, it og webkommunikation udbydes i 

2015 – BAIVK med strategisk kommunikation udbydes desværre ikke. 

- der med støtte fra it-Vest er/bliver lavet videooptagelser for alle uddannelser under 

SNIKS. 

- Mette Monrad er ansat specielt med henblik på at understørre it-uddannelserne. 

b) De studerende. 

HDS nævnte, at muligheden for andre aktiviteter end it i tilknytning til ”it-caféen” overvejes 

- kan medvirke til at tiltrække flere studerende. Det forventes, at et program for aktiviteterne 

i ES 2014 vil være klart ultimo oktober 2014. 

Der er endvidere startet en ”facebook”- gruppe, håber bl.a. herved at få ideer til 

nye/relevante aktiviteter. 

Forud for vintereksamen 2014/2015 planlægges en spørgerunde – SB inddrages i forbin-

delse hermed. 

MA bemærkede, at onsdag eftermiddag fremover holdes undervisningsfri – desværre ikke 

været muligt i ES 2014. 

 

c) Andre. 
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Ingen. 

 

Ad 4. 4.  Sager til behandling undervisning 
4.1 Forslag om omlægning af IVK-uddannelserne.  

Studienævnet skal drøfte forslaget med henblik på indarbejdelse af den fastlagte 

kompetenceprofil i studieordningen for 2015. 

MA redegjorde kort for forslaget – en fordel med samme ramme for alle IVK-uddannel-

serne. 

Studienævnet tilsluttede sig forslaget. 

 

4.2 Fællesudbud – FS 2015 

Studienævnet skal godkende fag til Fællesudbud, jf. Procedure for: Planlægning af undervis-

nings- og eksamenstilmelding. 

SNIKS 14-07-04-03:Notat fra MA af 16. september 2014 vedr.: Fag i fællesudbud – FS 

2015. 

Studienævnet skal godkende fag til fællesudbud. 

MA orienterede. 

Studienævnet godkendte fagene i notat af 16. september 2014 – fagene indtastes herefter i 

Fagbasen. 

Action: ADJ/KBE og ABL. 

  

Ad 5.  Sager til behandling eksamen 

Ingen. 

 

Ad 6.  Sager til behandling studieordninger 

Ingen. 

 

Ad 7.  Sager til behandling kvalitetspolitiken 

7.1 Rekrutteringsaktiviteter 

Jf. årshjulet skal SNIKS løbende vurdere: 

a. Hvilke rekrutteringsaktiviteter det er relevant at deltage i for uddannelserne under 

SNIKS. 

b. Aktiviteternes omfang og kvalitet i forhold til antal deltagere og anvendte ressourcer.  

MA anførte med henvisning til de mange uafklarede forhold i forbindelse med dimensionerin-

gen af universitetsuddannelserne, at en drøftelse/fastsættelse af de fremtidige rekrutteringsakti-

viteter bør afvente en afklaring af dimensioneringens konsekvenser for uddannelserne under 

SNIKS. 

På baggrund heraf var der enighed om at bibeholde ”status quo”. 

Det var MAs opfattelse, at den igangværende proces, hvor videooptagelser med beretninger fra 

studerende kommer på hjemmesiderne har væsentlig betydning i forhold til at skabe interesse 

hos potentielle studerende. Tilsvarende gælder i forhold den opgradering af websiderne for 

cand.it, der allerede er lavet. 

 

7.2 Opfølgning på studiestart 2014 – begrundelse for valg af uddannelse. 

Studienævnet skal tage opfølgningen på studiestart 2014/notaterne til efterretning. 

MA nævnte, at et udvalg af relevante/repræsentative statements fra studerende vedrørende stu-

diestarten kommer på uddannelsernes hjemmesider. Vil være med til at understøtte uddannel-

serne i forhold til kommende års optag.  

Det undersøges, om der vil være mulighed for at få de pågældende studerende til at biderag 

med ”et billede”. 

Action: MA. 
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7.3 Opfølgning på studieintroduktion 2014 

Studienævnet skal tage evalueringen til efterretning. 

MA orienterede og bemærkede, at evalueringen af årets ”Rustur” var positiv. 

Også introforløbene på de respektive uddannelser forløb godt – positivt med fælles aktiviteter i  

forbindelse hermed. 

 

7.4 Evaluering af undervisning - FS 2014. 

MA orienterer. 

Fortroligt referat. 

 

Ad 8.  Andre sager til behandling 

8.1 Ændring af titel for BA i informations- og kommunikationsvidenskab (BA in Information 

and Communication Studies) til: 

BA i informationsvidenskab, it og interaktionsdesign (BA in Information Studies, IT and 

Interaction Design). 

Studienævnet skal tage det nye navn til efterretning. 

MA orienterede kort for baggrunden for den ændrede titel – vurderes at dække/beskrive ud-

dannelsens indhold bedre. 

Studienævnet tog det nye navn til efterretning. 

 

8.2 Støtte til studenteraktiviteter ved It-vest – Information vedrørende muligheden for økono-

misk støtte til fagligt relevante studenteraktiviteter 

Studienævnet skal tage informationen/støttemuligheden til efterretning.  

HDS ønskede at vide til hvilke aktiviteter, der kan søges om tilskud? 

MA nævnte tilskud til gæsteforelæsere, virksomhedsbesøg, deltagelse i relevante konferen-

cer mv. 

Taget til efterretning. 

 

Høringer: 

8.3 Høring vedrørende fastsættelse af kriterier for hvornår en studerende på Det Humanistiske 

Fakultet har tilstrækkelige faglige forudsætninger til at følge fag på en kandidatuddannelse, 

selvom vedkommende endnu ikke har afsluttet sin bacheloruddannelse – høringsfrist den 17. 

oktober 2014. 

Studienævnet skal drøfte forslaget med henblik på et høringssvar. 

MA skitserede kort indholdet i forslaget og fandt umiddelbart, at påbegyndelse af fag på en 

KA-uddannelse før afslutning af bachelorprojektet ikke vil være hensigtsmæssigt. 

Studienævnet drøftede forslaget, og det blev bl.a. anført, at kernefagene på en bachelorud-

dannelse bør være afsluttet, inden der kan følges fag på en KA. 

Det var opfattelsen, at det fastsatte minimum = 150 ECTS på den bacheloruddannelse, hvor 

den studerende er indskrevet er for lavt. 

I den forbindelse blev det anført, at det kan være vanskeligt for en studerende seriøst at 

håndtere afslutningen af en bacheloruddannelse, når der kan restere fag svarende til 1 seme-

ster, herunder evt. også udarbejdelsen af bachelorprojektet. 

På baggrund heraf foreslås det, at minimumsgrænsen for afslutning af fag på en igangvæ-

rende bacheloruddannelse hæves til 170 ECTS. 

Action: MA/ADJ. 

 

 

Ad 9.   Ansøgninger fra studerende 

a) Sager til endelig behandling/formandsafgørelser 

Ingen. 

b) Ansøgninger: 



  Side 5 af 5 

 

1. BAIVK, 2 sprog – antal eksamensforsøg. 

2. Cand.it – afleveringsfrist. 

3. BAIVK, 2 sprog – antal eksamensforsøg og forhåndsmerit. 

Fortroligt referat. 
 

 

Ad 10. Eventuelt 

Drøftelse i relation til digitaliseringen af studienævnsmøderne, herunder bl.a. ulemper i for- 

hold til materialets tilgængelighed (forskellige ”fil-typer” => Brug af forskellige  

programmer for at åbne filer uhensigtsmæssigt/besværligt) – det tilstræbes at anvende/  

omdanne bilagsmateriale til pdf-filer i videst muligt omfang. 

Manglende mulighed for observatører til at se relevant bilagsmateriale er uhensigtsmæssig  

– studiesekretærer har læseadgang til mødematerialet. Det undersøges ved Fakultetet, om  

observatører kan få samme ”status, eller der kan findes en anden løsning. 

Action: MA. 

 

NB! HUSK NÆSTE MØDE ER ONSDAG DEN 29. OKTOBER 2014 KL: 14.00-16.00!!! 


